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OR.0012.5.2.2024 

PROTOKÓŁ nr 1/24 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 17 czerwca 2024 r. godz. od 10:00 do 10:40  

pod przewodnictwem Pana Bartłomieja Panka 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 

1. Godszling-Graczyk Justyna 

2. Kazimierczak Jacek – zastępca przewodniczącego 

3. Krzemiński Wojciech  

4. Mituła Bronisław 

5. Panek Bartłomiej – przewodniczący 

6. Topór Marcin  

7. Wojtuniak Radosław 

 

Obecni na posiedzeniu: 

1) Anna Podgórniak – Skarbnik Miasta, 

2) Michał Janik – Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego (NPP), 

3) Mirosława Kolanek – Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                    

w Wieluniu (MGOPS), 

4) Elżbieta Sołtysiak – Zastępca Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wieluniu (MGOPS), 

5) Anita Fajerska – Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego w Wieluniu, 

6) Romuald Zalwert – Sekretarz Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wieluń (GKRPAiPN), 

7) Główna Księgowa Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej w Wieluniu (MiGBP), 

8) Główna Księgowa Muzeum Ziemi Wieluńskiej (MZW), 

9) Główna Księgowa Wieluńskiego Domu Kultury (WDK). 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji. 

2. Wybór zastępcy przewodniczącego Komisji. 

3. Zaopiniowanie:  

1) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wieluń za 2023 rok wraz z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu;  

2) sprawozdania finansowego Gminy Wieluń za 2023 rok;  

3) informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Wieluń według stanu na dzień                     

31 grudnia 2023 roku;  

4) sprawozdań rocznych z wykonania planów finansowych za 2023 rok:  

a) Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej,  

b) Muzeum Ziemi Wieluńskiej,  

c) Wieluńskiego Domu Kultury.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie 

Wieluń na lata 2024-2030”. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących                  

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Wieluń 

6. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wieluniu 

za rok 2023. 

7. Przyjęcie planu pracy Komisji Spraw Społecznych na III i IV kwartał 2024 r. 

8. Propozycje do Ramowego Planu Pracy Rady Miejskiej w Wieluniu na III i IV kwartał 2024   

r. (proszę o przygotowanie ewentualnych propozycji). 

9. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

10. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

 

Porządek obrad po zmianach wprowadzonych w trakcie obrad komisji: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji. 

2. Wybór zastępcy przewodniczącego Komisji. 

3. Zaopiniowanie:  
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1) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wieluń za 2023 rok wraz z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu;  

2) sprawozdania finansowego Gminy Wieluń za 2023 rok;  

3) informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Wieluń według stanu na dzień                     

31 grudnia 2023 roku;  

4) sprawozdań rocznych z wykonania planów finansowych za 2023 rok:  

d) Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej,  

e) Muzeum Ziemi Wieluńskiej,  

f) Wieluńskiego Domu Kultury.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie 

Wieluń na lata 2024-2030”. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłaty targowej. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących                  

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Wieluń. 

7. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wieluniu 

za rok 2023. 

8. Przyjęcie planu pracy Komisji Spraw Społecznych na III i IV kwartał 2024 r. 

9. Propozycje do Ramowego Planu Pracy Rady Miejskiej w Wieluniu na III i IV kwartał 2024  

r. (proszę o przygotowanie ewentualnych propozycji). 

10. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

11. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek dokonał otwarcia posiedzenia. Przywitał wszystkich 

obecnych. Zapytał, czy ktoś proponuje zmiany w porządku obrad? Nikt się nie zgłosił.  

Porządek obrad wysłany radnym stanowi zał. nr 2. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek poinformował (na wniosek Wiceburmistrz Wielunia 

Joanny Skotnickiej-Fiuk) o wprowadzeniu pkt pn. „Zaopiniowanie projektu uchwały                         
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w sprawie opłaty targowej” do porządku obrad dzisiejszej komisji. Będzie to pkt 5 porządku 

obrad. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 2 

Wybór zastępcy przewodniczącego Komisji. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zgłosić kandydaturę na funkcję 

zastępcy przewodniczącego komisji?  

Radny Radosław Wojtuniak zgłosił kandydaturę radnego Jacka Kazimierczaka na funkcję 

zastępcy przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, czy radny Jacek Kazimieraczak wyraża zgodę, aby 

pełnić funkcję zastępcy przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych? 

Radny Jacek Kazimierczak wyraził zgodę. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, czy są jeszcze jakieś inne kandydatury? Nikt się 

nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za tym, aby zastępcą przewodniczącego Komisji 

Spraw Społecznych był radny Jacek Kazimierczak, kto jest przeciw, kto wstrzymał się                        

od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Przy (7 głosach „za”) zastępcą przewodniczącego 

Komisji Spraw Społecznych został radny Jacek Kazimierczak. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 3.1 

Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wieluń za 2023 rok wraz z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu zał. nr 3. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania                 

z wykonania budżetu Gminy Wieluń za 2023 rok wraz z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 
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W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Komisja (przy 5 głosach „za”, 2 „wstrzymujących się”) 

pozytywnie zaopiniowała ww. sprawozdanie. 

Opinia Komisji nr 1/1/24 z dnia 17.06.2024 r. stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 3.2 

Zaopiniowanie sprawozdania finansowego Gminy Wieluń za 2023 rok zał. nr 5. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania 

finansowego Gminy Wieluń za 2023 rok, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Komisja (przy 7 głosach „za”) pozytywnie 

zaopiniowała ww. sprawozdanie. 

Opinia Komisji nr 2/1/24 z dnia 17.06.2024 r. stanowi zał. nr 6 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 3.3 

Zaopiniowanie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Wieluń według stanu                    

na dzień 31 grudnia 2023 roku zał. nr 3. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem informacji o stanie 

mienia komunalnego Gminy Wieluń według stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku, kto jest 

przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Komisja (przy 7 głosach „za”) pozytywnie 

zaopiniowała ww. informację. 

Opinia Komisji nr 3/1/24 z dnia 17.06.2024 r. stanowi zał. nr 7 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

 



6 
 

Punkt 3.4.a 

Zaopiniowanie sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego za 2023 rok Miejskiej 

i Gminnej Biblioteki Publicznej zał. nr 8. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania 

rocznego z wykonania planu finansowego za 2023 rok Miejskiej i Gminnej Biblioteki 

Publicznej, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Komisja (przy 7 głosach „za”) pozytywnie 

zaopiniowała ww. sprawozdanie. 

Opinia Komisji nr 4/1/24 z dnia 17.06.2024 r. stanowi zał. nr 9 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 3.4.b 

Zaopiniowanie sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego za 2023 rok Muzeum 

Ziemi Wieluńskiej zał. nr 10. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania 

rocznego z wykonania planu finansowego za 2023 rok Muzeum Ziemi Wieluńskiej, kto jest 

przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Komisja (przy 7 głosach „za”) pozytywnie 

zaopiniowała ww. sprawozdanie. 

Opinia Komisji nr 5/1/24 z dnia 17.06.2024 r. stanowi zał. nr 11 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 3.4.c 

Zaopiniowanie sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego za 2023 rok 

Wieluńskiego Domu Kultury zał. nr 12. 
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Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania 

rocznego z wykonania planu finansowego za 2023 rok Wieluńskiego Domu Kultury, kto jest 

przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Komisja (przy 7 głosach „za”) pozytywnie 

zaopiniowała ww. sprawozdanie. 

Opinia Komisji nr 6/1/24 z dnia 17.06.2024 r. stanowi zał. nr 13 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Wieluń na lata 

2024-2030” zał. nr 14. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radny Radosław Wojtuniak poprosił o wprowadzenie w tym temacie.  

Kierownik MGOPS Kolanek powiedziała, że obecny program, który został przyjęty                            

i obowiązywałby w 2024 i 2025 r. musi zostać zmieniony, ponieważ zmieniły się przepisy, 

przede wszystkim zmieniło się nazewnictwo. Wcześniej obowiązywała ustawa o przemocy              

w rodzinie, obecnie jest mowa o przemocy domowej. Miejsko - Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej ma nadzór organizacyjno-techniczny i finansowy nad Zespołem 

Interdyscyplinarnym w Gminie Wieluń. Zespół Interdyscyplinarny jest to grupa specjalistów 

która zajmuje się rozwiązywaniem tego typu problemów w Gminie Wieluń.  

Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego Anita Fajerska powiedziała, że w skład 

Zespołu Interdyscyplinarnego wchodzą przedstawiciele służb, Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, Miejsko - 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Policji, ośrodka zdrowia, organizacji pozarządowych 

oraz oświaty. Wszyscy przedstawiciele danych instytucji są od tego, żeby wspierać się                        

i wspomagać w rozwiązywaniu podstawowych problemów, czyli przeciwdziałania przemocy 
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domowej w tym nadzorują działalność powoływanych przez nich grup diagnostyczno-

pomocowych. W przypadku, gdy jest zgłoszenie Niebieskiej Karty wówczas powoływana jest 

grupa diagnostyczno-pomocowa, która stara się jak najbardziej wesprzeć tą rodzinę                        

w polepszeniu jej sytuacji. 

Radny Jacek Kazimierczak zapytał, czy ta grupa całościowo działa w jednym kierunku? 

Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego Anita Fajerska powiedziała, że Zespół 

Interdyscyplinarny powołuje grupy diagnostyczno-pomocowe. Do każdej procedury 

Niebieskiej Karty jest powoływana nowa grupa diagnostyczno-pomocowa. W podstawowym 

składzie tej grupy znajduje się pracownik socjalny i przedstawiciel Policji – dzielnicowy.                  

Po zapoznaniu się ze sprawą grupa może złożyć wniosek o poszerzenie podstawowego 

składu grupy, wówczas takowy skład jest poszerzany np. o przedstawiciela oświaty, czy 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii, w zależności od tego jakie są potrzeby. 

Radny Marcin Topór powiedział, że w rozporządzeniu napisane jest, że zachodzi potrzeba 

dodania przemocy ekonomicznej i cyberprzemocy. Zapytał, czy są jakieś szkolenia                            

z cyberprzemocy?  

Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego Anita Fajerska powiedziała, że do tej pory 

członkowie grup diagnostyczno-pomocowych oraz Zespołu Interdyscyplinarnego 

uczestniczyli w czterech szkoleniach. Przede wszystkim są to szkolenia w pomocy dzieciom, 

w przypadku zabezpieczenia dziecka (art. 12a ustawy o przeciwdziałaniu przemocy 

domowej). 

Radny Marcin Topór zapytał, czy planowane są jakieś szersze działania profilaktyki w związku 

z rozszerzeniem o te dwa punkty? 

Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego Anita Fajerska powiedziała, że planują 

podjąć współpracę z Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w tym zakresie. 

Radny Marcin Topór powiedział, że jeżeli zmienia się w uzasadnieniu te dwa punkty to warto 

byłoby poinformować społeczeństwo kiedy można się zwracać o taką pomoc. 
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Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego Anita Fajerska powiedziała, że z zastępcą 

przewodniczącego podjęli już szereg działań, żeby poroznosić ulotki informacyjne o tym, 

gdzie znajduje się siedziba Zespołu Interdyscyplinarnego i jaką pomoc można tam uzyskać. 

Również w tym zakresie współpracują ze szkołami.  

Radny Marcin Topór zapytał, czy jeżeli chodzi o ochronę małoletnich prowadzone są jakieś 

działania ze stowarzyszeniami z terenu Gminy Wieluń, które zajmują się młodzieżą? 

Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego Anita Fajerska powiedziała, że konsultowała 

się z nimi Szkoła Podstawowa nr 2 w Wieluniu. Zweryfikowali standardy ochrony 

małoletnich, czy wszystko jest zgodne z prawem.  

Radny Marcin Topór stwierdził, że warto byłoby również podjąć współprace w tym zakresie  

z Ochotniczymi Strażami Pożarnymi z terenu Gminy Wieluń. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz 

Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Wieluń na lata 2024-2030”, kto 

jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Komisja (przy 7 głosach „za”) pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Opinia Komisji nr 7/1/24 z dnia 17.06.2024 r. stanowi zał. nr 15 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłaty targowej zał. nr 16. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił. Poprosił Panią Skarbnik o wprowadzenie do tego punktu. 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że tą sprawą kierowała Wiceburmistrz 

Wielunia Pani Joanna Skotnicka-Fiuk. W tej uchwale najważniejszą rzeczą jaka się zmienia 
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jest zmiana inkasenta, wcześniej w uchwale podani byli z imienia i nazwiska inkasenci, 

obecnie zgodnie z przepisami może być to osoba fizyczna, bądź osoba prawna. Obecnie 

będzie tak, że Przedsiębiorstwo Komunalne będzie inkasentem, które będzie zbierało opłatę 

targową, nie opłatę rezerwacyjną. Całość z tej opłaty będzie oddawało gminie, ponieważ 

opłata targowa jest dochodem gminy. Natomiast gmina będzie do Przedsiębiorstwa 

Komunalnego przekazywała procent z tej opłaty. Druga kwestia, która zmienia się w tej 

uchwale jest to zmiana stawek. Od 2011 roku te stawki były na tym samym poziomie. Z kolei 

w 2023 roku zostały one obniżone.  

Radny Radosław Wojtuniak zapytał, czy zarządcą targowiska nadal będzie to Wieluński 

Ośrodek Sportu i Rekreacji? 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że docelowo całym zarządcą targowiska ma 

być Przedsiębiorstwo Komunalne. Do końca 2024 roku zarządcą targowiska miejskiego 

będzie Wieluński Ośrodek Sportu i Rekreacji. Natomiast od 2025 roku zarządcą, sprzątającym 

i obsługującym całe targowisko ma zostać Przedsiębiorstwo Komunalne.  

Radny Radosław Wojtuniak powiedział, że uważa, iż jest to bardzo dobry pomysł. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie opłaty targowej, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Komisja (przy 7 głosach „za”) pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Opinia Komisji nr 8/1/24 z dnia 17.06.2024 r. stanowi zał. nr 17 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących                  

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Wieluń zał. nr 18. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie?  
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Radny Radosław Wojtuniak poprosił o wprowadzenie do tego punktu. 

Sekretarz GKRPAiPN Romuald Zalwert powiedział, że jest to uchwała, która ujednolica 

zasady wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Wieluń.  

W tej uchwale zmieniają się tylko dwa punkty, czyli są to punkty, które kwalifikują 

wnioskodawcę do poprawy warunków, poprzednio było 5 m dla rodziny wieloosobowej               

i 10 m dla rodziny jednoosobowej, obecnie jest 7 dla rodziny wieloosobowej i 12 m dla 

rodziny jednoosobowej. Ponadto wprowadzony jest jeszcze dodatkowy punkt, czyli 

przywrócenie tytułu prawnego do zajmowanego lokalu mieszkalnego, czyli jest to cały 

rozdział 11.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Wieluń, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Komisja (przy 7 głosach „za”) pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Opinia Komisji nr 9/1/24 z dnia 17.06.2024 r. stanowi zał. nr 19 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 7 

Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wieluniu              

za rok 2023 zał. nr 20. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radny Marcin Topór odniósł się do danych w tabeli ze str. 6, czyli liczba mieszkańców Gminy 

i Miasta Wieluń. Zwrócił uwagę, że ta liczba spada. Natomiast liczba osób korzystających                  

z pomocy społecznej wzrosła. 

Kierownik MGOPS Mirosława Kolanek w skrócie opowiedziała o strukturze organizacyjnej 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Powiedziała, że główna siedziba Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej znajduje się przy ulicy Okólnej 7 (dawna łaźnia 
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miejska). W tym budynku znajduje się cała administracja oraz cały dział ekonomiczny. 

Znajduje się tam również część działu pomocy środowiskowej, świadczeń i usług w którego 

skład wchodzi 15 pracowników socjalnych i 2 asystentów rodziny. 10 z 15 pracowników ma 

swoje biura na ulicy Okólnej 7. Z kolei pozostałych 5 pracowników na ulicy Reformackiej                 

3 (budynek po dawnym Klubie Nauczyciela). W tym budynku również swoje biura mają 

wspomniani przed chwilą asystenci rodziny. W tym budynku odbywają się również spotkania 

Zespołu Interdyscyplinarnego (odbywają się tam grupy diagnostyczno-pomocowe), jest tam 

też punkt informacyjny i poradnictwa dla osób dotkniętych zjawiskiem przemocy. Tam 

również przyjmuje terapeuta uzależnień i psycholog. Są to osoby, które pomagają osobą 

dotkniętym zjawiskiem przemocy. Dom Pracy Socjalnej mieści się na ul. Okólnej 7. W skład 

Domu Pracy Socjalnej wchodzi Świetlica Środowiskowa w Wieluniu, Świetlica Środowiskowa 

w Olewinie, Świetlica Seniora oraz Punkt Pomocy Wolontarystycznej. Kolejnym działem jest 

Samodzielny Referat Świadczeń Socjalnych i Rodzinnych, który mieści się na ul. POW                       

14 (dawny budynek Szkoły Budowlanej). Jest to dział, który typowo zajmuje się wypłatą 

świadczeń rodzinnych i opiekuńczych. Ostatnim działem są Warsztaty Terapii Zajęciowej                 

w Olewinie (w budynku starej szkoły podstawowej), jest tam placówka pobytu dziennego dla 

osób z niepełnosprawnościami, uczęszcza tam 30 osób, jest to na dole. Z kolei na górze jest 

Świetlica Środowiskowa. Łącznie w Miejsko-Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej pracuje 

55 osób. Odpowiadając na pytanie Radnego Marcina Topora dotyczące tego, że spada liczba 

mieszkańców gminy, natomiast rośnie liczba osób korzystających z pomocy społecznej 

powiedziała, że jest to związane z tym, że w ostatnim czasie Miejsko-Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej przystępuje do równego rodzaju programów rządowych m.in. Asystent 

Osobisty Osoby z Niepełnosprawnościami, Opieka Wytchnieniowa, czy Korpus Wsparcia 

Seniorów. W wspomnianej przez radnego Marcina Topora w tabeli ujęte są osoby, które nie 

korzystają ze wsparcia finansowego, tylko korzystają z pomocy w ramach tych środków. Mają 

one zapewnioną m.in. pomoc Asystenta Osobistego Osoby Niepełnosprawnej, Opiekę 

Wytchnieniową, Korpus Wsparcia Seniorów, czyli są to tzw. opaski dla seniorów. 

Radny Marcin Topór zapytał, ile jest tych opasek? 

Kierownik MGOPS Mirosława Kolanek powiedziała, że jest ich 150. 

Radny Marcin Topór zapytał, czy wszystkie opaski zostały rozdane? 



13 
 

Kierownik MGOPS Mirosława Kolanek powiedziała, że w tamtym roku było 30 osób 

oczekujących na te opaski. Natomiast w tym roku są opaski do wykorzystania, mają ich 

jeszcze 10. 

Radna Justyna Godszling-Graczyk zapytała, czy faktyczne było tak, że ktoś skorzystał                      

z pomocy medycznej?  

Kierownik MGOPS Mirosława Kolanek powiedziała, że były takie dwa przypadki, gdzie 

została uruchomiona pomoc medyczna. 

Radny Marcin Topór powiedział, że w budżecie zostały zdjęte środki z profilaktyki 

narkomanii w wysokości 35 tys. zł, a w przedstawionym sprawozdaniu napisane jest,                       

że w Gminie Wieluń są tylko 3 osoby objęte problemem narkomanii. 

Kierownik MGOPS Mirosława Kolanek powiedziała, że jest to pomoc finansowa. Osoby, 

które korzystają ze świadczeń pomocy społecznej, czyli Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej udziela takowej pomocy na wniosek. 

Sekretarz GKRPAiPN Romuald Zalwert powiedział, że nie zostało zdjęte 35 tys., ponieważ 

jest to z Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii. Nie zostało zdjęte tylko ta kwota nie została wykorzystana, 

ponieważ ogłaszane są konkursy z ustawy o zdrowiu, kiedyś zajmowało się tym 

Stowarzyszenie TRATWA. W 2024 roku ogłoszony był już jeden taki konkurs do którego nikt 

się nie zgłosił. W tym roku planują powtórnie ogłosić ten konkurs. Od dwóch lat nikt się nie 

zgłosił do tego konkursu.  

Radny Marcin Topór odniósł się do tabeli ze str. 13, gdzie napisane jest, że wzrosła kwota 

przeznaczona na pogrzeby. Zapytał, dlaczego tak jest? 

Kierownik MGOPS Mirosława Kolanek powiedziała, że jest tak ponieważ w 2022 roku było              

5 dzieci martwo urodzonych, nie było osoby dorosłej. Uchwała Rady Miejskiej w Wieluniu 

określa ile pieniędzy można przeznaczyć na pochówek dzieci martwo urodzonych, a ile                 

na osoby dorosłe. Na osobę dorosłą jest tak jak w Zakładzie Ubezpieczeń Społecznych, czyli 

4000 zł. Dlatego w 2023 roku ta kwota jest wyższa, ponieważ była jedna osoba dorosła, która 

zmarła.  
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Radny Marcin Topór powiedział, że świetlica dla seniorów działa w godzinach 

przedpopołudniowych. Zapytał, czy nie może być tak, aby działał, a w późniejszych 

godzinach? 

Kierownik MGOPS Mirosława Kolanek powiedziała, że mało seniorów uczęszcza                              

na tą świetlicę. Więcej chodzi na zajęcia dla seniorów organizowane przy Wieluńskiej 

Spółdzielni Mieszkaniowej, w administracjach poszczególnych osiedli. 

Radny Marcin Topór odniósł się do przedstawionego sprawozdania, w którym to zauważył, 

że liczba osób bezrobotnych, bądź dotkniętych problemami uzależnień równego typu 

wzrasta. W związku z tym zapytał, czy tendencja rosnąca w tym zakresie będzie się 

utrzymywać? 

Kierownik MGOPS Mirosława Kolanek powiedziała, że oprócz uzależnień do alkoholu, czy 

narkotyków w ostatnim czasie pojawiają się nowe uzależnienia. Zaznaczyła, że w najbliższych 

latach ten trend niestety może być rosnący, dlatego też należy podejmować w tym zakresie 

profilaktykę zapobiegania uzależnieniom.  

Radny Marcin Topór zapytał, czy środki na profilaktykę są wystarczające? 

Kierownik MGOPS Mirosława Kolanek powiedziała, że Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej nie przeznacza środków na profilaktykę, tylko na projekty socjalne np. Program 

Wspierania Rodziny, Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto jeszcze chciały zabrać głos w tym punkcie 

porządku obrad? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za przyjęciem 

sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wieluniu                 

za rok 2023, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Komisja (przy 7 głosach „za”) przyjęła                                

ww. sprawozdanie. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 
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Punkt 8 

Przyjęcie planu pracy Komisji Spraw Społecznych na III i IV kwartał 2024 r. zał. nr 21. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za przyjęciem planu pracy Komisji Spraw 

Społecznych na III i IV kwartał 2024 r., kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Komisja (przy 7 głosach „za”) przyjęła ww. plan pracy. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 9 

Propozycje do Ramowego Planu Pracy Rady Miejskiej w Wieluniu na III i IV kwartał 2024                

r. (proszę o przygotowanie ewentualnych propozycji) zał. nr 22. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się 

nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za przyjęciem Ramowego Planu Pracy Rady 

Miejskiej w Wieluniu na III i IV kwartał 2024 r., kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Komisja (przy 7 głosach „za”) przyjęła ww. plan pracy. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 10 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

Przewodniczący Bartłomiej Panek zapytał, kto chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radny Bronisław Mituła poprosił, aby posiedzenia Komisji Spraw Społecznych odbywały się, 

o godzinie 8 rano, bądź po godzinie 14:00. 

Po wspólnej dyskusji członkowie Komisji ustalili, że posiedzenia będą odbywać się o godz.                

8 rano.  

Radna Justyna Godszling-Graczyk zapytała, czy jest już znana data następnego posiedzenia 

komisji? 
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Przewodniczący Bartłomiej Panek powiedział, że nie zostało to jeszcze ustalone. Zapytał, czy 

ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się nie zgłosił.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 11 

Zamknięcie posiedzenia Komisji.  

Przewodniczący Bartłomiej Panek zamknął posiedzenie Komisji. Pożegnał wszystkich 

obecnych. 

 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.    

             

    Przewodniczący Komisji 

 

         Bartłomiej Panek 

Protokół sporządziła: 

 

Adrianna Gajek  


